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Medlem af Folketinget Lars Christian Lilleholt (V) har den 10. marts 
2021 stillet følgende spørgsmål nr. 164, som hermed besvares. 
 
Spørgsmål nr. 164: 
Vil ministeren oplyse, om vi fra politisk hold kan gøre noget for at 
fremskynde processen m.h.t. indkøb af jordbaseret luftværn - og svare 
på, hvorfor indkøbet endnu ikke er påbegyndt? Mener ministeren selv, 
at det er acceptabelt? Hvilke overvejelser giver det anledning til hos 
ministeren? 
 
Svar: 
Forsvarsforligskredsen har indgået et rammeforlig, hvor det i aftalen 
fremgår, at implementeringen af de mange kapaciteter ville være for-
bundet med usikkerhed. Jeg har tillid til, at Forsvarschefen sikrer, at vi 
får den bedst mulige anskaffelse indenfor de udstukne rammer i forli-
get. Forsvarsforligskredsen er løbende blevet orienteret, når der har 
været udfordringer. 
 
I forhold til luftværn har Forsvaret besluttet at målrette analysearbej-
det mod anskaffelse af en såkaldt ’Very Short Range’ luftværnskapaci-
tet, der opfylder brigadens behov og lever op til NATO-krav. Der er tale 
om en ny kapacitet, der trinvist skal opbygges fra bunden med mulig-
hed for at udvide over tid og opbygge et komplet luftværnssystem. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Trine Bramsen 
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